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Taliándö rö gd község Önkormán yzata Képviselő-testülete
8295. Taliándörögd. Kossuth u. 39.

Szám: I405-I120I5.
Jegyzőkönyv

Készült: Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testülete z}I5.január 26-an (hétftín)
17.00órai kezdettel megtartott rendes nyilvános testtileti ülésről

Az ülés helye: Önkormrányzati Iroda Taliandörögd, Kossuth u. 39.

Jelen vannak:
Mohos József polgármester
Hoffner Tibor alpolgármester
Prácser Miklós képviselő
Stumpf Zoltán képviselő
Szőrös Adám képviselő 17.25 őrátő|

Tanácskozási joggal jelen van:
Takács Lászlőné jegyző
Horváthné Papp Katalin főelőadó

Meghívottként jelen van:
Berki Sándor Taliándörögd Túzoltó Egyesület elnöke
Lázámé Palásti Etelka könfiáros

Jegyzőkönywezető:
szalier zoltánné ftíelőadó

Mohos József polgármester: köszöntette a jegyzőt, képviselőket.,a meghívottakat, Megállapította,
hogy a megválasztott 5 képviselőből 4 fő jelen yaí\ a testiilet határozatképes. Javasolta zárt ülés
Iartását személyi ügyben történő döntés miatt"
Kérte a képviselőket, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontok tárgyalásával értsenek egyet,
azt fogadják el.

A képviselő-testtilet hatátozathozatal néIkűl, egyhangú lag,4 igen szavazatta|elfogadta az alábbi:

NAPIRENDET:
1 .l Taliándörö gd község Önkormán yzata Képviselő -testtiletének 20 1 4.évi

költségvetéséről szóló 21 201 4. (II. 1 5.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: Mohos József polgármester

2. l Taliándörö gd közsé g Önkormányzata Képvi selő-testiil ete 20 l 5 . évi
költségvetése
Előadó: Mohos József polgármester

3"l Beszémoló Taliándörögd TűzöItő Egyesület munkájáról
Előadó. Berki Sándor egyesület elnöke
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4. l B eszámoló a könptár, Közös sé gi Hén, T elehéu 20 I 4 . évi tevékenységéről
Előadó. Lázámé Palásti Etelka könyr,táros

5./ Vegyes, aktuális ügyek
a) ,,A Völgy TDM" Egyesületbe tag delegálása.
Előadó: Mohos József polgármester

Napirend előtt

Tá4ékaztatő a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, átrJhazott hatáskörben hozott
döntésekről.

Mohos József polgármester: javasolta a képviselőknek, hogy a meghívóban megjelölt két
beszámolót térgyaljameg először a testtilet.

3. l Napirend

Mohos József polgármester: minden képviselő megkapta az egyesület munkájáról szóló
beszámolót. Megkérte Berki Sándor elnököt a szóbeli kiegószítésre.

Berki Sándor elnök: az egyesület tagjai elvégezték akötelező 40 órás képzést, ezáltal IV-ből a III.
kategóriába kerültek. Az ajkai Katasztrófavédelmi lgazgaíősággal kell egy megállapodást kötniük
és azután már bevethetők lesznek az ajkaiakkal egytitt. Az egyesület ftí célja, hogy a minimálisan
szükséges felszerelést beszerezzék. Tájékoztatták őket, hogy az egyesület vállalhat majd
rendezvény biztosítást, amiből bevétele lehet, erre több példa is van az önkéntes egyesületek
körében. 18 fcível alakult meg, azőta 3-an már kiléptek. Szeretnék a szervezetlétszámát bővíteni,
Kapolcs és Pula vonatkozásaban gondolkodnak, hiszen ott nem működik űzoltő egyesület. A
polgármesterekkel fog erről beszélni, van-e erre igény egyáltalán? Bízlk a páIyázatí lehetőségben,
amiből a szükséges eszközök beszerzése megoldódhatna.

Hoffner Tibor alpolgármester:
katasztrófavédel emtől?

az egyesület kap-e valamilyen támogatást a

Berki Sándor elnök: támogatást nem kapnak, igéret van arra, hogy kimondottan önkéntes
egyesületeknek lesznek majd pályázatok, abban tudnak segítséget nffitani.

Mohos József polgármesterz az egyesületnek a testület már korábban megígérte, hogy a CSAO-ná1
lévő régen szertarként használt helyiséget megkapják. Az otthon bérleti szerződését2015.június 30-
ig meghosszabbitotta a testtilet, arrjg a lakók ott vannak, addig nem tudjak használni a helyiséget.
Az önkonnányzat a költségvetésében a civilek támogatására tewezett egy meghatározott összeget,
ha lesz az egyesületnekpályazati lehetősége, akkor az önkormányzat az önrész biztosítását vállalja.

Berki Sándor elnök: megköszönte az qénlatot. Elmondta, mindenkeppen szeretnének majd egy
űzo|tő altőt szerezni.

Hoffner Tibor alpolgármester: szerint fel kellene venni a kapcsolatot az olasz testvértelepüléssel,
Ragolival, ott is működik hízoltóság, esetleg ha selejtezésre kerülne használt, de még nagyon jó
állapotban lévő autó, annak amegszatzésében hátha tudnának segíteni.

Mohos József polgármester; megköszönte a kiegészítést és a beszámolót elfogadásra javasolta.
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Más hozzászólás, észrevétel nem voit. Taliándörögd község Önkormanyzata Kópviselő-testiilete
egyhangú döntéssel, 4 igen szavazattal, el|enszavazat és lartőzkodás nélkül meghozta a következő

5t2015. (I.26") Ökt. számú határozatot

Taliándörögd község Önkormanyzata Kepviselő-testiilete a
Taliándörögd Tűzoltó Egyesület munkájáról szóló beszámolót
a jegyzőkönyvhöz csatolt formában elfogadja.
(beszámoló csatolva a jegyzőkönyvhöz)

4./ Napirend

Mohos József polgármester: a Közösségi Ház, könyvtár beszámolóját minden képviselő
megkapta. Megkérte Lázámé Palásti Etelka könyr,tárost a szóbeli kiegészítésre.

Lázárné Palásti Etelka könyvtáros: az elkészült anyagban nincs pénzügyi beszámoló, a kiadások
nem szerepelnek benne, a bevétel az önkorményzat költségvetéséből láthatő, a tavalyi évben
340.000,-FT volt a bevétel: ktilönböző bérleti díjakból, vásátrozők terembérleti díja, fenymásolás és
internet használat.

I7 őra25 perckor Szőrös Áaam képviselő megérkezett.

Lázárné Palásti Etelka könyvtáro s: a tervezett bevételek megvalósultak, viszont sokkal kevesebb
a vásároző" akik helyiséget bérelnek, mint néhány élvel ezelőtt, Az intemetező is kevesebb, mert
szinte mindenkinek van már otthon internet csatlakozási lehetősége. Gondolkodni kell azon,hogyart
lehetne a hín bevételét gyatapítani" A kiadásokon sokat spórolt: a játszőhánakhoz, amit a
gyerekeknek szervez, ő biztosította az anyagokat saját költségből, a jutalmakat, ajándékokat
szponzoroktőI szerezte. Voltak rendezvények, mint a Márton-nap, ahol a részfrevők saját maguk
fizették a kiadásokat. A hagyományos ldősek Napja és a szüreti felvonulás önkormányzati költségen
került megrendezésre. A szüreti felvonulás az ,,Itthon vagy Magyarország-Szeretlek" program
keretében zajlrotl, amlhez állami támogatást kapott a település. A beszámolóban részletesen leírta
milyen rendezvények voltak, milyen klubok működnek. A könyvtárban sajnos kevés az olvaső, a
gyerekek keveset olvasnak. A könfiárban sok új könyv van, ahogy a beszámolóban is szerepelt a
tapolcai könyvtárhoztörtént csatlakozás után van erre lehetőség. Az óvodában és iskolaban is tartott
ktilönböző foglalkozásokat, ahol próbálta a gyerekeket az olvasásra ösztönözni, könyvtári órákat is
tartott. Azután egy rövid ideig jöttek a gyerekek a könyl.tárba, aztítn elmaradtak. A lehetőségekhez
képest próbált minél több dolgot megvalósítani.

Hoffner Tibor alpolgármester: szerinte a háznak nem a bevétel termelése a célja, nem a
vásarosokra gondolt, közvetett bevételek kellenek. A beszámoló részletes, de mihez képest történt
meg a teljesítés, mi volt benne a munkatervben?

Lázárné Palásti Etelka könyvtáros: a munkaterv nála van, amit abban betervezett, azt tgyekezett
megvalósítani. A tewezethez képest egy program nem valósult meg, az egészségnap elmaradt, amit
ebben az évben mindenképpen szeretne megrendezni.

Hoffner Tibor alpolgármester: a település közművelődési helyzetét nem látja ,,rőzsásnak" ebben a
helyzetben, nem lát stratégiát a jövőre vonatkozóan. A Közösségt }J.ítznak pályázatokból kellene
értéket teremteni, a pályazati lehetőségekkel a közművelődés nem é1. Tudomása szerint csak a
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Leader páIyázatok voltak benyújtva, amin rendezvény szervezéshez és eszközökbeszerzésére nyert
támogatást.

Lázárné Palásti Etelka könyvtáros: neki a páIyénatok megtalálása okoz nehézséget, megírni már
megtudja"

Hoffner Tibo r alpol gármeste r: érdekelts é gnövelő p íly ázatot szokott- e benyúj tani?

Horváthné Papp Katalin főelőadó: 2aH-ben nem volt érdekeltségnövelő páIyáuati lehetőség.

Hoffner Tibor alpolgármester: minden évben van ez a pályáaat. Szerinte az nem lehet kifogás,
hogy nem találja meg az Etelka a pályázatakat. A testvértelepülésekkel kapcsolatosan is volt több
pá|yázat, amivel nem élt a település, ezeket előtérbe kell helyezni.
A Nemzeti Művelődési Intézettel milyen kapesolata van az Etelkának?

Lázárné Palásti Etelka könyvtáros: nines velük kapcsolata.

Hoffner Tibor alpolgármester: a fiatalokkal milyen a kapcsolata? Szerinte a művelődés nem á11 a
fiatalok mögé, ebbe mindenképpen több energiát kell fektetni. Ezek fontos dolgok. Úgy Látja a
ktilönböző rendezvényekkel kapcsolatos feladatokból a Művelődési Ház nem veszi ki a részét, pl.
Művészete Völ gye, Gyapjúfesztivál.

Lázárné Palásti Etelka könyvtáros: jól látja, valóban nem vesz részt a rendezvónyeknél, de az az
igazság, hogy soha nem hívták meg egyetlen megbeszélésre sem.

Hoffner Tibor alpolgármester: nagy probléma a kommunikáció hiánya. Az emberek sem tudják
mi történik, milyen események vannak. Jónak tartla a ktilönböző klubok működését, de a
történéseket kifelé is kommunikálni kell, tájékoztatni kelI az embereket. Nincs megelégedve a
j elenlegi művelődési ház munk qáv aI.

Lázárné Palásti Etelka könyvtáros: ezek a felvetések jogosak.

Szőrös Áaam képviselő: a fiatalok létrehozták a taliándörögdi facebook oldalt, ahol már nagyon
sok eseménfiközzétettek próbálnak minél több dolgot tudatni, de amiről nincs információjuk, arról
nem tudnak mit közzétenri.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: Etelka hozzáfér-e elthez az olda|hoz?

Mohos József polgármester: egyetértett az alpolgármesterrel, nagyon sok minden történt a
faluban, sok rendezvóny volt, de az sehol nem jelent meg, nem voltak újságcikkek. Volt honosítás,
polgárőrségi autó ünnepélyes átadása, három 90 éves helyi lakos köszöntése. Hiába történt sok
dolog, ha nincs kommunikálva, vannak települések, akik rendszeresen megjelennek a különböző
események kapcsán, ,,el kell tudni adni magunkat".

Hoffner Tibor alpolgármester: folyamatosan fudatni
valami.
A Népdalkörnek terveztek-e valamit? Ebben az évben 40
nem foglalkazni ezzel a fontos eseménnyel.

kell a környezettinkben, hogy történik

éves lesz, I975-ben alakult. Nem szabad
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Lázárné Palásti Etelka könyvtáros: Kocsisné Zsóka januárban még nem tartprőbát, még szeretne
kicsit pihenni, aztén majd beszélnek az idei tervekről, ezt kérte.

Mohos József polgármester: mindenképpen ki kell találni valamit, méltó módon megemlékezni az
évfordulóról, esetleg dalos találkozó szewezése a környező településen működő énekkarok
részvételével.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: 3 éve a képviselő-testtilet karvezetői dijat szavazott meg
Kocsisnónak , tavaly volt kifizetés ezen a jogcímen" Ha bejön a hivatalba és megmondja mennyi órát
próbáltak, megbízási szerződés elkészítése után természetesen megkapja a járandóságát.

Hoffner Tibor alpolgármester: a Nópdalkör egy érték, amit nem szabad elveszni hagyni.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: nern bejegyzett szervezet, ezért támogatást nem tud adni a
testület, de ha szükségük van valamire, akkor számla alapján az önkormányzat kifizeti a
költségüket, tavaly is volt ilyen.

Stumpf Zo|tán képviselő: a borverseny február Z8-ínlesz?

Mohos József polgármester: természetesen lesz borverseny, szerv ezés alattáll, még beszélni kell
Kamondi Györggyel. Sajnos tavaly kevesen voltak. Az idei a25.borverseny lesz, ez is egy régi
hagyomány, a környéken, nem szabad abbahagyrri.

Hoffner Tibor alpolgármester: szerinte a közösségí hén épűete is katasztroflílis állapotban van,
nem működőképes" A technikai eszközök sem jók, a színpadon az elektromos fiiggöny húzó nem
működik.

Lázárné Palásti Etelka könyvtáros: valóban nem volt jó, de megjavították és most működik.

Horváthnó Papp Katalin főelőadó: a település az elműIt években nem fejlesztett, nem vett fel
hitelt, nem részesült adósságkonszolidációban, ez meglátsz,ik az intézményeken, ami nem a
dolgozók hibája.

Hoffner Tibor alpolgármester: javasolta egy közművelődési stratégia kialakítását, záros határidőn
belül a megfelelő intézkedések megtétele. Dörögdi Hír újraindítása, civil fórumok tartása. A
stratégiában szereplő dolgokat következetesen számon kell kérni.

Mohos József polgármester: egyetértett az alpolgármester kiegészítéseivel, remélhetőleg az ídei
évben Taliándörögdön a Művészetek Völgye rendezvény nagyobb hangsúlyt kap.

Hoffner Tibor alpotgármester: a következő testtileti ülésre legyen elkészítve a stratégia, amire a
testület maj d visszatór.

Mohos József polgármesterz az alpolgármester észrevételeivel együtt javasolta a besziámoló
elfogadását.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt, Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testiilete
egyhangú döntéssel, 5 igen szavazattal, ellenszavazat és taftőzkodás nélktil megltozta a következő



612015. (|.26.) Okt. számú határozatat

Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testülete a
Közösségi Héa, telehá.z, kőnfiár 2014.évi tevékenységéről
szóló beszámolőt a jegyzőkönyvhöz csatolt formában
elfogadja.
(beszámoló csatolva a jegyzőkőnyvhöz)

l_r|l[apirend

Mohos József polgármester elmondta, hogy a képviselők megkapták a költségvetési rendelet
módosításáról szóló előterjesztést. Felkérte Horváthné Papp Katalin főelőadót ismertesse avá|tozás
lényegét.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: a 2a74. évi költségvetési rendelet módosításakor egy elmúlt
éwől beszélünk, a tényeket igazította a számokhoz ezt eI kell fogadni a testi.iletnek, ezen módosítani
már nem lehet.

Mohos József polgármester: kérte a képviselőket, ha valamit nem értenek, kérdezzenek, neki is
voltak kérdései, amit a pénzügyessel megbeszélt.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: a költségvetési főösszeget kellett módosítani, mert olyarr
bevételek voltak, amit a testület a költségvetés elfogadásakor nem tervezett, nem tudott tewezni.
Ezek voltak az adósságkonszolidációban részt nem vett települések támogatása, páIyáuat útján 10
millió Ft-ot kapott az önkormínyzat. Bérleti díjak jelentősen emelkedett - Bakonykarszt Zrt
közművek haszná|atáért fizetett díja, Dörögdi Mező Kft. floldbérleti díja 5 évre visszamenőleg,
mozgóárusok által beftzetett közterület ltasználat, építményadó). A közfoglalkoztatást a Munkaügyi
Központ 100%-ban támogatta, a segélyezettek száma ezá|ta| csökkent, ezért a költségvetési
fciösszeg változott"

Mohos József polgármester: javasolta a rendelet tervezet elfogadását.

Hozzászőlás, ószrevétol nem volt. Taliandörögd község Öttkormányzata Képviselő-testi.ilete
egyhangú döntéssel, 5 igen szavazattal, ellenszavazat éstartőzkodás nélktil megalkotta a következő

712015. (il. 15.} önkormányzati rendeletet

TáYxtr:itr?iiffi HlTH,T".,"T.T"1'#ílff íl?lu,u,

(rendelet csatolva a jegyzőkönyvhöz)

2./ Napirend

Horváthné Papp Katalin főelőadó: a kepviselőkkel kb. egy hete részletesen egyeztették a
költségvetést, akkor megbeszélték, hogy nem azok a téhlák lesznek majd a költségvetés
elfogadásakor, hanem a jogszabályban meghatározott előírások szerinti tartalommal, az al<kor
egyeztete,tt részletesen kidolgozottak összesítése. A közművelődésre tervezett összeget majd
módosítani kell, mert az íúIatrti támogatást megnézte a jogszabályban és minimum 1,2 millió Ft-ot
kap az önkormányzat, ezért ezzelmődosul a tervezet.
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Hoffner Tibor alpolgármester: a civil szervezetek részére adott támogatások nincsenek
részletezve. Az önkormányzat áItaltervezett beruházásokat, felújításokat nevesíteni kell.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: a műfiives pályaberuházásként szerepel.

Hoffner Tibor alpolgármester: a jelenlegi CSAO epület felújításara, berendezés beszerzésére úgy
néz ki, hogy lesz pályinat, azt a költségvetésben nevesíteni kell, mert a pályánat benffitásakor az
önerő biztosításához csatolni kell az önkormányzat elfogadott költségvetését.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: épület felújításként tervezte a CSAO-val kapcsolatos
munkákat.

Hoffner Tibor alpolgármester; remólhetőleg az ezzel kapcsolatos pályázat hamarosan megjelenik,
akkor viszont hamar be kell nyújtani, mert rövid lesz a határidő. A költségvetésben pontosan
szerepeltetni ke|I az elkiilönített összeget.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: a tervezetet átjavítja, pontosan megnevezi atewezett felújítást:
Taliándörögd 76.hrsz-i ingatlan felújítása, turisztikai céIű szálláshely kialakítása, 8 millió Ft
összegben.

Hoffner Tibor alpolgármester: kérte a képviselőket, hozzanak előzetes szándéknyilatkozatot a
palyazat benffitására vonatkozóan, ha hivatalosan megjelenik a páIyazati kiírás, ez ne legyen
akadálya a benffitásnak.

Mohos József polgármester: javasolta az elhangzottaknak megfelelően a tesftilet előzetesen
j árulj on ho zzá a p ály ázat benyúj tás ához "

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testtilete
egyhangú döntéssel, 5 igen szmazattal, ellenszavazat és tartőzkodás nélkiil megltozta a következő

712015" (I.26.\ Ökt. számú határozatot

Taliándörögd község Önkormán yzata Képviselő-testtilete a
tulaj donáb an 1 évő taliándörö gdi 7 6. lr sz. -í ingatlan felúj ítására
megfelelő páIyázati lehetőség esetén pályázatot nyújt be az epűIet
felújítására-közösségi szálláshely kialakítása célj ából-, berendezési
tátgyakbeszerzésére, összesen 8 millió Ft összegben.

A szüksége s p ály ázati önrész az önkormányzat költségvetés éb en
biztosított.

Me gbizza a po l gánnestert a p áIy ázat b enyúj tás ával kap c so 1 ato s

feladatok ellátására.

Felelős: Mohos József polgármester
Határidő: folyamatos



Hoffner Tibor alpolgármester: a közös hivatal fenntartásához átadott pénzeszköznél az eredeti
összeg szerepel, vagy már a január 23-i ülésen elfogadott módosított hozzétlárulás?

Horváthné Papp Katalin főelőadó: még az eredeti összeg, mert azt tudta a költségvetés
készítésekor.

Mohos József polgármester: az együttes ülésen kétféle változat hangzott €1, azt kell az
önkormányzat költségvetésében szerepeltetni, amit ott elfogadtak a képviselők.

Horváthné Fapp Katalin főelőadó: a Tapolca Környéki Önkormányzati Társulásnak átadott pénzt
I,6 millió Ft-ra tewezte, megküldték az önkormányzatok hozzí$árulásáről a táblázatot,
Taliándörögd esetében 1,4 millió Ft-ot kell fizetnl

Hoffner Tilror alpolgármester: javas<rlta a képviselőknek, hogy a következő héten üljenek le és
beszéljék meg milyen fejlesztéseket szeretnének megvalósítani, utána kellene ismertetni szélesebb
körben -civilek, vállalkozók, lakosság- és javaslatokat kérni.

Mohos József polgármester: a tervezett felújításokat, fejlesztések a költségvetésben nevesíteni
kell, ezze| a kiegészítéssel j avasolta a rendelet tew ezet elfo gadását.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testülete
egyhangu döntéssel, 5 igen szavazatIal, elIenszavazat és lartőzkodás nélktil megalkotta a következő

212015. (II" 15.) önkormányzati rendeletet

az önkormányzat 20I 5.évi költségvetéséről

(rendelet csatolva a jegyzőkőnyvhöz)

Mohos József polgármester: az ővoda bevételei és kiadásai szerepelnek az önkormányzat
költségvetésében, mint részben önállóan gazdálkodő íntézmény, az idei óvre a tervezeff.
költségvetésük t 8.288 e.Ft" Javasolta a tervezet elfogadását.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testülete
egyhangú döntéssel, 5 igen szavazattal, e|lenszavazat és lartőzkodás nélkül megltozta a következő

8 Da 7 5. (I "26.} Ökt"számú határozatot

Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testtilete a
Taliándörö gdi Napköziotthonos Óvoda 20I 5 . évi
költségvetését 18.288 e.Ft bevételi és kiadási összeggel a
j egyzőkönyvhöz csatolt formában elfogadj a.

(előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi)
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5./ Napirend

a) ,,A Völgl TDM" Eglesületbe tag delegálása

Mohos József polgármester: az önkormányzat a múlt évben 300 e.Ft támogatást adott az
egyesületnek.

Hoffner Tibcr alpolgármester: ez kölcsön volt, vagy milyen jogcímen kapták?

Mohos József polgármester: Kapolcson január I4-én volt az egyesületi tagoknak egy
megbeszélés, 2074.évről beszámo\ő, 2015.évi tervek volt a napirend. Dr. Vass István elnök
beszámolt a múlt évi munkáról Az önkormányzatnak 50.000,-Ft éves tagdíj fizetési kötelezettsége
van. Az egyesület 27 millliő Ft értékben nyert pályázaton, ebből hangtechnikai eszközöket,
színpadot vásároltak. Ezeket az eszközőket adnák kölcsön az egyesületi tagoknak, akinek szüksége
van rá. Voltak olyan tételek apáIyázatnál, amit nem lehetett költségként elszámolni, ez&"kellett az
önkormányzatok hazzájárulása" A megbeszélésen kérték, hogy legyen egy állandó delegált tag
minden önkonnányzattól, aki részt vesz a megbeszéléséken. Az egyesületnek van egy honlapja,
ahol a tag önkonrrányzatoknak lehetőségük van a helyi programokat szerepeltetni, hogy nagyobb
nyilvánosságot kapjanak. A megbeszélésen dörögd vonatkozásában említette a GyapjúfesztiváIt,
ami az idén 3. alkalommal kerül megrendezésre, Március 15-i megemlékezés és fáklyás felvonulás
Baksába, a kömyező településekről is szoktak jönni és jőI érezték magukat. Hagyományos
rendezvény a borverseny. Az Imár-i dombon lévő keresztnél a Szent Iván éji űz gyfutás, ami
korábban volt, ezt a hagyományt fel kellene újítani és megint megszervezni.
Kérte a képviselőket delegáljanak valakit az egyesületbe.

Hoffner Tibor alpolgármester: Mohos József polgármestert javasolta az önkormányzat
képviseletére.

HozzászőIás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testiilete
egyhangu döntéssel, 5 igen szavazatta|, ellenszavazat és tartőzkodás nélktil megltozta a következő

9 12015 " (I.26 ") Ökt."szám ű határazatot

Taliándörögd község Onkormányzata Képviselő-testíilete'A Völgy
TDM" Egyesületbe Mohos József polgármestert delegálja.

Megbizza a jegyzőt, hogy az egyesület elnökét a testi.ilet döntéséről
tájékoztassa.

Felelős: Takács Lászlőné jegyző
Határidő: 2015. február 10.

B ej e l e nt é s ek, t áj é ko zt at d s

- Taliándörögd Polgárőr Eg,,esüleí köszönő levele

Mohos Józscf polgármester: a polgárőrségtől a
felolvasott, megköszönték az önkormányzat múlt évi
építéséhez nffi tott segítséget.

testtilet kapott egy köszönőlevelet, amit
támogatását és a polgárőr autó garéasának
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- Hóeltakarítási szerződés

Mohos József polgármester: a Dörögdi i|i4ező Kft-vel szóban megegyezett, ha szükség lesz tá,
akkor a munkagépükkel a településen eltolják ahavat. Vasárnap szólt nekik, de nem tudták vállalni,
ezért a faluban élő saját traktorral és hótolóval rendelkező Mészáros Zoltént kérte meg, aki az
utcákat megtisztította. Majd ki kell neki fizetni a munkadíjat.

Takács L ászló né jegy ző : J avasolta megbízási szer ző dés megkötését.

- Testvér települési kapcsolat

Mohos József polgármester: Ragoli település kapcsán az önkormányzat kapcsolatba került Nagy
Giibor tolmáccsal, aki a múlt héten telefonon megkereste és tájékoztatta, hogy egy kínai település
szívesen alakítana ki testvér települési kapcsolatot Taliándörögddel. Erről csak utólag tudja
tájékoztatrlt a képviselőket, mert azonnal e-mailben vissza is kellett jelezni, pontosan ő megjelölte
milyen személyre kell hivatkozni, a visszaigazolás még akkor nap megtörtént.
Majd meglátjuk lesz-e belőle valami.

- CSAO épület hasznosítása

Hoffner Tibor alpolgármester: kapott egy előzetes információt, aíni szerint egy minta projektet
fognak kiími irurovativ gazdaságfejlesztés témában, ezen apáIyánaton az önkormínyzat a jelenlegi
CSAO épület felújítására, berendezésének beszerzésére tudna benyújtani pélyázatot. Megnéáe
milyen feltételekkel, hogyan lehetne átalakitani az épttl,etet, illetve előzetes számításokat ís végzett.
Ha tényleg kiírjak a pályéaatot, azt május végéig be kell fejezní, tehát nagyon rövid idő fog
rendelkezésre állni a megvalósításhoz. Mohos József polgármesterrel és Stumpf Zoltán képviselővel
a múlt héten megnézték az épületet, a felűjítás nagyon ráfér az épületekre, különösen a volt
nyugdíjas klub rész, ami most közösségi helyiségként működik és a konyharész is rossz állapotban
van. ,,B" kategóriás ifiúsági közösségi szálláshelyként tudna működni, azoknak a feltételeknek
megfelel, az epilet a szükséges felújítás, átalakítás után 30 férőhellyel számolva működtethetővé
váIna. A működési engedély kiadása jegyzői hatáskörben történik. Az épület teljes köní festése, több
helyen apadlőzat cseróje, javitása és az ablakok cseréje mindenképpen szükséges, 9 db ablak van,
amit ki kell cserélni. A Művészetek Völgye rendezvény ideje alatt ki lehetne adni, azon kívül még
év köáen is lehetne szetvezni ktilönböző rendezvényeket, amik a turistákat a településre hozník.
Az intézmény működtetéséhez kiilönböző feltételeket ír majd eIő apályáaat, egy személyt biztosan
foglalkoztatni kell majd portás, karbantartó, takafitó vagy ki tudja milyen elnevezésű munkakörben.

Mohos József polgármester: jelezte valaki, hogy a településen hiányoznak az ltcanév táblák,
azokat pótolni kell. Amik eddig voltak azok tönkrementek. Ajánlottak femből kószültet, de szerinte
azok nern szépek, neki nem tetszik.

Mohos József polgármester: mindenképpen jó minőségrí fából kellene elkészíteni, ami tartós, pl.
akácból.

Hoffner Tibor alpolgármester: mindenképpen fa alapja legyen, arra kellene ráfesteni az utca
nevét, vagy tartós anyagbő|, -mint a kíilönböző projekt táblak-készíteni a feliratot, vagy ráégetni, az
biztosan tartós lenne. Azút kereszteződéseknél kellene elhelyezni azűtjelző táblakat.
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Szőrös Áaam képviselő: a fiatalokkal már beszéltek erről, a lányok vállalták, hogy ráfestik az utca
neveket, csak megfelelő anyag kellene hozzá. Gondoltak arra, hogy arégi, hagyományosan használt
településrész neveket is feltüntetnók, pl. ,,Répaszer, Birkás-ház, ,Kutyaszodtó"....stb.

Mohos József polgármester: felveszi a kapcsolatot a kapolcsi Ilona malmosokkal és kér tőlük
javaslatot és ajánlatot.

Más napirend nem volt. Mohos József polgármester megköszönte a részvételt és megkérte a
képviselőket ne hagyják el az üléstermet és 19 őra 15 perckor zárt ülést rendelt el.

K. m. f.
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